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Kisapostagi

Ünnepi átadásra várták az érdeklődőket a hivatal mögö� terüle-
ten 2023. szeptember 22-én. A rendezvényt meg�sztelte Varga
Gábor úr, a térség országgyűlési képviselője, aki szerint minden
igényt kielégítő közösségi teret sikerült megvalósítani.

Többfunkciós lett a tér

Egy közösségnek akkor van jövője, ha �sz-
teli a kultúráját és ápolja a hagyományait.
Kisapostagon szerencsére él még a szüre�
mulatságok év�zedes hagyománya.
Idén szeptember 16-án került megrende-
zésre a szüre� felvonulás, majd az es� bál.
A program most is Kisapostag kulcsának

átadásával indult, melyet Nagy A�la pol-
gármester egy napra a Bíróra és a Bírónéra
bízo�. A hétköznapokon rendőr nyomozó
és ápoló házaspár komolyan ve�e a fel-
adatát és mindent megte�ek a rendez-
vény sikeréért. A felvonulókat hét helyszí-
nen vendégelték meg a falubeliek.

Este különleges tánccal indult a bál. A ki-
csik tánca óriási sikert hozo� számukra,
nagyon ügyesen helyt álltak egész nap. Az
i�ú felnő�ek hagyományosan Kisapostag
táncával nyito�ak, majd a Kossuth tánccal
folyta�ák. Ezt éjfélig tartó mulatozás kö-
ve�e. Jövőre ugyani� találkozunk!

2023. szeptember 16 és 24-e közö� rendeztékmeg országosan az
Ars Sacra Fesz�vált. Kisapostagon a szüre� felvonulás és bál
napján várták az érdeklődőket az evangélikus templom falai közé
13 és 18 óra közö�.

Ars Sacra Kisapostagon is

Évtizedes hagyomány - Szüreti felvonulás és bál
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FIGYELEM!

Az ingatlanoknál a tulajdonosváltozást
adatbejelentő nyomtatványon kell bejelenteni
Kisapostag Község Önkormányzatához, miután

az ingatlan tulajdonjogának átruházására
irányuló szerződést a földhivatalhoz

benyújtották, s annak tényét a földhivatal
bejegyezte.

A bejelentést mind az eladónak, mind a
vevőnek meg kell tennie a

tulajdonosváltozást követő 15 napon belül.

Aki fát ültet, bízik a jövőben

Kisapostag is pályázo� az Agrárminisztérium által elindíto�
Településfásítási Programra. Ugyan a tavalyi évben nem sikerült
nyerni, de idén jóváhagyták a 30 darab platánfát megcélzó
kérelmünket. Mi választo�uk ezt a fajtát, hiszen ez egy gyorsan
növő, rendkívül szép terjedelmű fává növi ki magát.

Mint ahogy azt már korábban megírtuk, a Dunasor úton található
orvosi rendelő és a buszforduló közö� szakaszon tereprendezést
tarto�unk néhány önkéntes segítségével. A sűrűn benő� gazos,
tönkrement nyárfás területet meg kelle� �sz�tani, a rönköket,
gyökereket eltávolítani, majd a terepet elő kelle� készíteni a
fásításhoz. Ehhez gépi és kézi erőre egyaránt szükség volt.

Szeptember 12-én a vagyonkezelő cégünk és az önkormányza�
dolgozók összefogásával sikerült a 30 darab platánfát elültetni, a
minisztérium által kijelölt erdész, Kleer Tamás szakmai felügyelete
melle�. A 3-4 méter magas fák földlabdával érkeztek, ezek helyét
1m³ mélyen kelle� kiásni, az alját trágyázni, majd termőfölddel
feltölteni. A fák körül tányéroknak neveze� árkot kelle� ásni és
fahánccsal beszórni, hogy az öntözés során megtartsa a vizet.
Minden fához kaptunk még rögzítő léceket és ki is kötö�ük még a
fákat, hogy stabilan álljanak.

Bízunk abban, hogy folyamatos öntözés és gondozás melle�
megmaradnak a fák, növekedésnek indulnak és szép, mutatós
parkká alakul ez a terület. A faközöket be fogjuk füvesíteni, hogy
valóban rendeze� díszkert váljon belőle.

Ezúton szeretnénk köszönetünket kifejezni munkatársainknak
Héring Zoltánnénak, Mente Teréznek, Györök Zoltánnak, Szilágyi
Lajosnak, Varga Csabának, Áron Zsoltnak, az elvégze� munkáért.
Márkli János alpolgármester úrnak az ültetés szakszerű
levezetéséért. Kleer Tamás erdésznek a szakmai tanácsokért.
Németh Györgynek, aki gépet és munkaerőt is küldö� segítségül
célunk megvalósításának érdekében!

FIGYELEM!

A zöldhulladék zsákok átvételi lehetősége Dunaújvárosban a
Dunane� Nonprofit K�.-nél megszűnt. Ezentúl a Kisapostagi
Polgármesteri Hivatalban vehetők át. Saját címre 8 db zsák
adható ki. Igazolványt és lakcímkártyát vigyen magával.
Amennyiben másik háztartás részére szeretne zsákot vinni,
akkor 2 tanúval jegyze� meghatalmazás szükséges.

2023. OKTÓBER HAVI FOGÁSZATI ÜGYELET

- Október 1, 7, 14, 21, 22, 28, 29. - Dunaújváros, Vasmű út 10.
25/550-415
- Október 8. - Dunaújváros, Alkotás út 7. 25/743-753
- Október 15, 22. - Dunaújváros, Petőfi S. u. 1. 25/286-116
Október 23. nemze� ünnep - Dunaújváros, Petőfi S. u. 1.
25/286-116

Felhívom figyelmét, hogy a fogásza� ügyele� beosztás – az
ügyeletet ellátó fogorvosok egymás közö� cseréje mia� –
módosulhat, de legfeljebb az ellátás helyszínében lehet
változás.
Az ügyelet 7.00-13.00 óráig tart a fen� napokon és
helyszíneken
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A NAPTÁRI ŐSZ BEKÖSZÖNTÉVEL ISMÉT TÖBB PROGRAM VÁR A NYUGDÍJAS KLUB TAGJAIRA.

Újra rendszeresek a he� hé�ői találkozók. Egy alkalommal ve-
�te� képes élménybeszámolókat látha�unk, hallha�unk tagjaink
nyári utazásairól, többek közö� Olaszországról, Erdélyről, Ausztri-
áról, de hazai kastélyokról és várakról is.

Kisapostag legszebb, hagyományos őszi programján, a szüre�
bálon nagy örömmel ve�ünk részt. Az Evangélikus Templom elő�
is megálltak a felvonulók. A fiatalok és legkisebbek táncos műsorát
csodálha�uk meg, minket is bevonva a táncba. Finom falatokkal
és innivalóval vendégeltük meg őket összefogva a Gyülekeze�el és
az Orvosi Rendelőért Alapítvánnyal. Hálásan köszönjük az Önkor-
mányzat vacsorameghívását. Mint minden évben, most is szép
volt a nyitótánc, a bálon jó zene, jól éreztük magunkat.
Egyik nap közösen meglátoga�uk a Dunaújvárosi Intercisa Múze-
um „Üdvözle�el Dunapenteléről” című időszaki kiállítását, ahol
szakszerű tárlatvezetéssel tanulmányozha�uk a régi képeslapokat
és tárgyi emlékeket az 1950-es évek elő� Dunapenteléről. Szom-

széd településünk a római korban Intercisa, 1951 elő� Pentele/
Dunapentele, 1961-ig Sztálinváros, majd utána a Dunaújváros ne-
vet viseli. A rendkívüli érdeklődéssel kísért kiállítás már csak októ-
ber közepéig tart nyitva, de a Facebookon - ugyanezzel a névvel -
van egy külön oldaluk is, ahol mindig találhatók érdekességek. Ha
valaki szere� a régi emlékeket, történelmi múltat, csak ajánlani
tudjuk a Pentelei képeslap-gyűjteményt.

Vár még ránk egy „mézes” program is, amikor egy méhekkel
és méhésze�el kapcsolatos kisfilmet nézhetünk meg, egy kisapos-
tagi méhész fog mesélni a munkájáról, a mézek kedvező éle�ani
hatásairól.

Szeptember végén programjainkat egy színházi meghívás ko-
ronázza meg. A Kultúrteremben lesz látható a Domján Edit emlék-
est, „Beszélj!” címmel Dévényi Ildikó és Lukács Melinda előadásá-
ban.
Izgalommal várjuk az elő�ünk álló időszakot! - B.K.M.

Növénybörze
Szeptember 29-én pénteken 16 és 17 óra között a 

kisapostagi TEMPLOMKERTBEN 

szobanövények, magvak, virághagymák, hajtások, dugványok, gyökeres csemeték csereberéje 

Nagyobb növény esetén elég egy fotót hoznod
A részvétel kötelezettség nélküli

Ami NEKED felesleges, az másnak ÖRÖM lehet! 

Orvosi Rendelőért és Teljes Emberért Alapítvány

Szeptember a Nyugdı́jas Klubban
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Szüreti boldogság felvonulással és bállal
Kisapostag programjait tekintve a Falunap, a Szüre� felvonulás és bál tekinthető jelentős tömegeket megmozgató eseménynek. A
Falunap nagyon jól sikerült, így a szüre� programra is nagy várakozással tekinte�ünk. Eljö� a szeptember 16-a, reggel aggódó
szemekkel néztük a felhőket, de bíztunk abban, hogy a tavalyi eső - amely akkor elmosta a felvonulást -, most elkerüli a falut. A
környező településeken is programdömping volt - elég a két legnagyobbra a rácalmási Tökfesz�válra és a dunaújvárosi Kalandpark
Fesz�válra gondolni -, ezért némi aggodalom vegyült a várakozásba, hogy vajon lesznek-e elegen a kisapostagi hagyományőrző
eseményen.

A falu kulcsának ünnepélyes átadása 13
órára le� meghirdetve. Elő�e már a tánco-
sok készültek az es� fellépésre, még pár-
szor elgyakorolták a teljes műsort. Az üres
terem csak úgy remege� a csizmájuk
csa�ogásától. Ekkor tudtam meg, hogy az
egyik táncos lázas, beteg. Ennek ellenére –
becsületére legyen mondva – végigvi�e az
egész napi programot, felvonulással és
tánccal együ�. Le a kalappal elő�e. A ké-
szülődés közepe�e megkérdeztem Nagy
A�lát, településünk polgármesterét, hogy
aggódik-e a szüre� mulatság mia�. Kérdé-
semre röviden és határozo�an felelt: - Egy-
általán nem! Évek óta profi, összeszoko�
csapat dolgozik a há�érben.

A hivatalos program elindulásához
szükség volt a Bíróra és Bírónére is, akik s�-
lusosan lovaskocsin érkeztek az önkor-
mányzat épületéhez. Várta már őket a pol-
gármester és az ünneplők tömege. Nagy
A�la zöld párnát tarto� a kezében, melyen

a falu kulcsa pihent. A hagyományoknak
megfelelően átadta a kulcsot az i�ú házas-
párnak, Király Balázsnak és Királyné Papp
Tímeának. A falu bírója megígérte, hogy vi-
gyázza a település kulcsát és felügyelni fog-
ja a rendezvényt a csőszurakkal és a csoda-
szép csőszkisasszonyokkal egyetemben.

Az ünneplők az első megállóhoz vonul-
tak, amely a focipálya melle� füves terület
volt. I� látha�uk először a Kisapostagi Mo-
solykert Óvodaműsorát. 14 közép- és nagy-
csoportos ovis a mezőföldre jellemző kék-
festő ruhában lépe� fel, és táncolta el azt a
koreográfiát, melyet Kenyérné Lendvay Ka-
talin, óvódapedagógus taníto� be nekik.
Budainé Krajcsovics Anita, óvodavezető
szerint a gyerekek nagyon élvezték a táncot
és a lovaskocsis utazást. Terveik szerint jö-
vőre is részt vesznek a szüre� felvonuláson.
A kicsik kitartását dicséri, hogy minden ál-
lomáson táncoltak. Szívmelengető volt lát-
ni őket. Produkciójukat mindenhol tapssal

jutalmazta a közönség.
A következő műsorrészben csikós be-

mutatót látha�unk, melyet fogathajtás kö-
vete�. Elsőként a �zenkét éves csikós, Lu-
kácsi István muta�a be a közönségnek,
hogy mit tud. Sűrű ostorcsa�ogtatások kö-
zepe�e lovagolta be a terepet, majd közé-
penmegállt Jankó nevű lovával és különféle
a�rakciókat muta�ak be. A kis csikós ér-
deklődésemre elmondta, hogy apukájától
tanulta a csikós mesterséget. A lova is �-
zenkét éves és hét éve foglalkozik vele. El-
mondta még, hogy ez egy bizalmi kapcsolat
közte és a lova közö�, nem minden ló viseli
el, hogy a hátán állva körbe van csa�ogtat-
va. Jankó nagyon engedelmes és jó társa
Pis�nek, aki nagyon jó tanuló, mindig várja,
hogy vége legyen a tanulásnak és a lovával
lehessen újra. Ha nem lovagol, akkor a bőrt
rúgja, mert a foci a másik kedvelt sportja,
bár azt nem versenyszerűen űzi.
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További képek
Olvassa be az okostelefonjával az alábbi QR kódot

A kis csikóst Tóth Lajos köve�e, aki
szakmáját tekintve tűzoltó, de bátorságát a
lovak közö� is bizonyítja. 2019-ben Révbér-
pusztán húszas fogatot hajto� meg és ezzel
a csúccsal országos Guinness-rekorder le�.
A világon rajta kívül talán nincs olyan lovas,
aki képes lenne erre. A kisapostagiak ked-
véért egy ötös foga�al érkeze� a szüre�
mulatságra. Hátul két lovon állva irányíto�a
az első hármat. Nem is akárhogy, biztos
kézzel tarto�a őket, sebesen a nézőktől pár
méterre dübörgö� el a foga�al. Nagy él-
mény volt. A rekordert arról kérdeztem,
mennyire nehéz akár „csak” az ötös fogatot
hajtani. Tóth úr elmondta, hogy i� hat élő-
lény dolgozo� együ�. Ismerni kell egymást,
érezni kell még a lovak kedvét is. Az első
hármat, Mistert, Vagányt és Démont irá-
nyítja, ők együ� mozognak, a másik ke�ő,
Császár és Báró pedig őket köve�.
A vendéglátókat tekintve összesen hét he-
lyen álltak meg a szüre� felvonulók, az
előbb említe� focipályánál, a Vágáshuta
parknál, a Deák-Kossuth utca kereszteződé-
sénél, a Gárdonyi utcában, a Schalbert ala-
pítvány faházánál, az Evangélikus templom-
nál és a Halászkert kocsmánál.

A felvonulók számára a Kisapostagi
Polgárőr Egyesület biztosíto�a az utat. Az
autójuk után a kis csikós pa�ogta�a az os-
torát, majd az ötös fogat és két szép lovas
hölgy veze�e fel a bírói lovaskocsit. Áldo�
Napsugár és Sörös Gréta két lovas hölgy
Nagyvenyimről érkeztek, ők is végig lova-
golták az összes helyszínt. 18 éve lovagol-
nak. Lovaik Vértes 9-, Barbi 11 évesek. Kis-
apostag elő� Perkátán lovagoltak, ezt köve-
tően pedig Előszálláson, Nagykarácsony-

ban, Daruszentmiklóson találkozhatunk ve-
lük. Őket köve�e az önkormányzat zenés
autója, majd az óvodások lovaskocsija, vé-
gül a csőszök és párjaik következtek. A fel-
vonulókat nagy szerete�el fogadták min-
denhol. Aki engedte magát, azt táncba hív-
ták a felvonulók. A vendéglátók frissítőkkel
és finomságokkal vendégelték meg az ün-
neplőket. Jelen sorok írója részt ve� a
Schalbert alapítvány házánál a vendégvá-
ráskor. A hölgyek vidám dalolással készí-
te�ék a szendvicseket és kenték a lekváros
kenyereket, melynek alapanyaga a testvér-
településről, Vágáshutáról származo�. A
megmaradt finomságok az es� vacsoránál
várták a megfáradt felvonulókat.

Az önkormányzat jóvoltából pörköltva-
csora készült, melyet Nagy A�la, kedves fe-
lesége, Szabó Anita és Héring Zoltánné, Edit
készíte�ek el nagy szerete�el és jó ízléssel.
A vacsorára egy panaszos szót sem lehete�
hallani, csupán azt, hogy forró.

Az es� program elő� még volt egy
szusszanásnyi idő, ekkor kérdeztem meg a
Bírót és az est háziasszonyát, a Bírónét a
szüre� mulatságról. Tímea elmondta, hogy
nagyon meg�sztelő számukra a felkérés, de
egyben nagyon furcsa, sohasem voltakmég
ilyen szerepben. Ennek ellenére nagyon jól
érezték magukat. Férje elmondta még,
hogy fantasz�kus közössége van Kisapos-
tagnak. Hálásak a Jóistennek, hogy i� le-
hetnek. Nagyon jó érzés az, hogy ilyen nagy
szerete�el fogadták őket. A szüre� felvonu-
lás ala� minden állomáson étellel, itallal,
jószívvel fogadták őket. Igyekeztek megfe-
lelni az elvárásnak és ezúton köszönték
meg, hogy bizalmat szavaztak nekik.

Talán már nem is újdonság, hogy az
es� táncra megtelik a kultúrterem. A ha-
gyományoktól eltérően most nem Kisapos-
tag táncával indult a bál, hanem a kicsik
műsorával. A táncokat Suplicz Mihály, a
Bartók Kamaraszínház műszaki vezetője ta-
níto�a be. Az előadás óriási sikert hozo�,
vastapssal hálálta meg a közönség a fárado-
zásukat. Innen már a szokásos menetrend
szerint zajlo� az este. Kisapostag táncával,
majd a Kossuth tánccal folytatódo� a prog-
ram, ami önfeledt, vidám mulatozásba csa-
po� át.

A várakozásunknak megfelelően iga-
zán jó szüre� mulatságban volt részünk.
Láthatóan mindenki jól érezte magát. Jót
te� a kicsik jelenléte a programnak, hiszen
ahogy polgármester úr fogalmazo�, 10-15
év múlva ők viszik majd tovább ezt a szép
szüre� hagyományt i�, Kisapostagon.

Köszönetemet szeretném kifejezni a táncosoknak, fellépőknek és mind-
azoknak, akik a rendezvény lebonyolításában, vendéglátásban a felvo-
nulók megvendégelésében részt ve�ek, valamint az előkészületekben
és rendrakásban is segíte�ek!

Külön szeretnék köszönetet mondani a támogatóknak!
• Dunaújvárosi Kohász Vadásztársaság
• Farkas Tímea
• Fogarasi Csaba és családja
• Halászkert Kocsma
• Kuruczné Szabó Mária és a Diabló Pizzéria
• Molnár Géza és a Supermol
• Szilágyi Lajos és családja

Nagy A�la, polgármester
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Az eseményen Nagy A�la, a település pol-
gármestere köszöntö�e az egybegyűlteket.
Beszédében elmondta, az elmúlt években
számos korszerűsítéssel járultak hozzá Kis-
apostag fejlődéséhez. A településfejlesztés
�z évvel ezelő� indult útjára, amikor Varga
Gáborral, a térség országgyűlési képviselő-
jével felava�ák a piacteret. A beruházást
ekkor sokan kétségbe vonták, mindeköz-
ben egy olyan település kialakításának igé-
nye fogalmazódo� meg, amely a lakosság
érdekeit szolgálja. A fejlesztések során több
mint �z kilométeres útszakasz burkolatá-
nak cseréje is megvalósult, ami kiemelkedő
teljesítmény. Az elmúlt �z év ala� így közel
ötven projekt valósult meg, hozzájárulva
ezzel Kisapostag virágzásához. Kialakíto�ak
egy új telephelyet is, ahol a településfej-
lesztési feladatok ellátásához szükséges cég
működik. Az önkormányza� épület felújítá-
sával és energe�kai korszerűsítésével igény
mutatkozo� a közpon� rész megújítására.
A település 116 millió forint támogatást
nyert el, melyet kiegészíte� 67 milliós ön-
erővel.

A beruházás részeként megújult a falu híd-
ja, útburkolatcserével új parkolókat hoztak
létre. Ezen kívül a kisapostagi vízfolyást is
felújíto�ák, hiszen korábbi állapota veszé-
lyezte�e a főút, és a patakmen� ingatlanok
állékonyságát. A polgármester beszédében
hangsúlyozta, ezután sem állnak meg a fej-
lesztések, hamarosan több projekt is indul,
amelyek meghatározóak a település élhe-
tősége szempontjából. A jövő évben terve-

zik a posta épületének modernizációját, ez-
zel kapcsolatban az előkészítési folyamatok
befejeződtek és már a források is rendelke-
zésre állnak. Emelle� nagy hangsúly kerül
majd a virágosításra, további új parkolóhe-
lyek létrehozására is. A jövőben a Táncsics
utcától a Dunaújváros irányába tartó olda-
lon található buszmegállóig két gyalogátke-
lőhellyel új járda is kialakításra kerül, továb-
bá tervben van a Széchenyi utca teljes át-

Újabb sikeres projekt valósult meg Kisapostagon, októbertől teljes egészében a lakosság rendelkezésére áll a felújíto� piactér,
amelyet szeptember 22-én, ünnepélyes átadó keretén belül tekinthe�ek meg az érdeklődők.

Jó látni, amikor egy álom megvalósulFEJLESZTÉS
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építése is, amely magába foglalja az útbur-
kolat cseréjét és a felszíni vízelvezetés kor-
szerűsítését. Hozzáte�e, reményei szerint
még idén, de legkésőbb jövő tavasszal át-
adják a mini skanzent is, amely Kisapostag
egyik színfoltja lesz.

Köszöntője végén a polgármester háláját
fejezte ki mindazoknak, akik valamilyen
módon részt ve�ek a piac projekt megvaló-
sításában, kivitelezésében, majd hivatalo-
san is megnyito�a a piacteret.

Nagy A�la kiemelte, az elkészült modern
piactér mul�funkciós helyként működik
majd. Jövő hónaptól he� két nap alkalmá-
val piaci árusításra várják a vásárlókat, így
szerdán 8-16 óra közö�, pénteken pedig
8-14 óra közö� lesz nyitva a terület. Ezen
felül őstermelői piacot is létre szeretnének

hozni, ahol havi rendszerességgel árusít-
hatják termékeiket a helyi és környéki ter-
melők, valamint a tér különféle rendezvé-
nyek lebonyolítására is alkalmas, amit min-
denképpen ki szeretnének majd használni
havi egy alkalommal.

Varga Gábor országgyűlési képviselő szin-
tén köszöntö�e az átadáson megjelent
vendégeket, és gratulációját fejezte ki Nagy
A�la polgármesternek, a képviselő testü-
letnek és mindenkinek, aki valamilyen mó-
don támoga�a a projektet, aminek megva-
lósításával egy olyan tér keletkeze�, amely
a település közösségének érdekeit szolgál-
ja. Megjegyezte, az új piactér kiépítésével
egy ausztriai színvonalú helyet hoztak létre,
amelyet majd a falu közössége tölt meg
éle�el. Megkeresésünkre az országgyűlési
képviselő elmondta, mindig nagyon jó ér-
zés egy ilyen projektet megvalósulni látni,
és hála ille� mindazokat, akik ebben a fo-
lyamatban részt ve�ek. Hozzáte�e, Nagy
A�la polgármester, valamint a testület jó
gazdái a településnek, azonban ahhoz,
hogy jót cselekedhessenek a szervezetek és
a településen lakók támogatására is szük-
ség van. Kiemelte, az önkormányza� válasz-

tások közeledtével fontos, hogy a települé-
sek lakosai jól megfontolják, kire voksol-
nak, hiszen a megfelelő jelöl�el folytatód-
hat a fejlődés lendülete. Ugyanakkor nem
csak az önkormányza� választások jelente-
nek nagy tétet, az Európa Parlamen� vá-
lasztások is kiemelten fontosak a jövőre
nézve – fűzte hozzá.

A szeptember 22-ei piac átadáson sokan
részt ve�ek, köztük Szabó Béla méhész és
Turóczi Erik gazdálkodó, akik termékeiket is
bemuta�ák az érdeklődőknek. A két őster-
melő elmondta, rendkívül jó ötletnek tart-
ják a faluban létrejö� piacot, és a jövőben
szívesen árusítanák i� saját termékeiket is
Bár a rendezvényen nem tudo� megjelen-
ni, Roszik Tamás dunavecsei dinnyetermelő
sárgadinnye kóstolóval készült a résztvevők
számára, amelyből mindenki jóízűen falato-
zo�.

A piactér kialakítására irányult beruházás
megvalósulása újabb mérföldkő Kisapostag
életében. A központ az elmúlt év�zedben
nagy változáson ese� át, megszépült, meg-
újult. Ez a település élhetőségét is nagyban
fellendíte�e. Nagy A�la polgármester
megjegyezte, a jövőre nézve számos, ko-
moly tervvel rendelkezik, a képviselő-testü-
le�el egyeztetve középtávon gondolkozik.
Így célja az, hogy 5-10 éven belül egy olyan
település jöjjön létre, amelynek minden ré-
sze jól élhető, és ahol az emberek jól érzik
magukat.

Videó az eseményről
Olvassa be az okostelefonjával az alábbi QR kódot
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Számos érdekes könyvet és különféle bibliafordítást látha�ak a
vallás és a kultúra iránt fogékony emberek az Ars Sacra Fesz�vál
keretein belül Kisapostagon. A szerencsések i� még
hozzájutha�ak Fülöp Mihályné által írt és Fülöp Ilona
szerkesztésében kiado� „A Kisapostagi Evangélikus Egyház
története” című hiánypótló könyvhöz. A szüre� felvonulás után
Stermeczki András lelkész tarto� előadást a reformációról, az
evangélikus egyház megszületéséről és történetéről kulturális
kitekintéssel.

Az éneklő egyház

Az evangélikus egyház egy német Ágoston-rendi szerzetesnek, Lu-
ther Mártonnak köszönhe� születését. Sok helyen leírták már en-
nek történetét. A reformáció elterjedését nagyban segíte�e a Jo-
hannes Gutenberg találmánya, a mozgatható betűelemekkel való
könyvnyomtatás. Luther német nyelven nyomtato� 95 tétele és a
biblia nagyban hozzájárult tanai széles körű megismertetéséhez. A
zene pedig közelebb hozta az embereket a valláshoz. Az evangéli-
kus egyház mindig fontosnak tarto�a a zenei kultúra megtartását
és továbbadását. Nem csupán éneklő egyház az evangélikus kö-
zösség, hanem úgyneveze� kultúrprotestáns is. Az isten�sztele�
rendben énekelt liturgia is szerepel. Az evangélikus korál éneklés
beleivódo� az isten�sztele� rendbe. Ez sok-sok ponton kapcsoló-
dik a német zenei kultúrához. Elég csak megemlíteni a két legna-

gyobb protestáns zeneszerző, Johann Sebas�an Bach, vagy Georg
Friedrich Händel nevét. Az egyház énekeskönyvében található
művek nagy százaléka Németországból származik. Több ének van
az evangélikus énekek közö�, amely széles körben ismert. Sokak-
nak ismerős lehet a Titanic című filmben elhangzo� dallam, me-
lyet a zenészek játszo�ak a hajó süllyedésekor. Ez is egy korál, me-
lyet temetések idején szoktak énekelni.

Vallásszabadság Magyarországon

A protestáns hit elterjedésében nagy szerepet játszo� még az,
„akié a föld, azé a vallás” elv is a nyomtatás elterjedése és a zene
melle�. Ez azt jelente�e, hogy a földesurak á�érése után a terüle-
tük alá tartozó részeken is á�értek az emberek. Így volt ezMagyar-
országon is, bár i� a reformáció megjelenésével szinte párhuza-
mosan az ellenreformáció is kibontakozo�. Azonban büszkék lehe-
tünk mi magyarok arra, hogy a világon elsőként nálunk jelent meg
rendeletben a lelkiismere� vallásszabadságot biztosító törvény az
1568-as tordai országgyűlésnek köszönhetően.

Luther és Rácalmás

Luther Mártonnak elévülhetetlen érdemei vannak a hitre nézve. A
nagy életművét végrendele�el zárta, amely kincse az evangélikus
egyháznak. Pontosabban a magyar evangélikus egyháznak. Tör-

2023. szeptember 16 és 24-e közö� rendezték meg országosan az Ars Sacra Fesz�vált. Kisapostagon a szüre� felvonulás és bál
napján várták az érdeklődőket az evangélikus templom falai közé 13 és 18 óra közö�.

Fesztivál a templom komor falai közöttArs Sacra Kisapostagon
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tént ugyanis, hogy a rácalmási JankovichMiklós - mint lelkes műgyűjtő -, egy
német aukción vásárolta meg a végrendeletet, amit később az egyháznak
ajándékozo�.

A templom tornyánál melegedtek

A türelmi rendelet kimondta, hogy az evangélikusok is szabadon gyakorol-
hatják a vallásukat, templomot is építhetnek, igaz nem a főtéren és nem
nézhet az utcafrontra, valamint tornya sem lehete�. Erre jó példa a győri
evangélikus templom, ami egy szigetre épült. Ha megnézzük a dunaújvárosi
templomot, akkor láthatjuk, hogy közvetlenül nem lehet belépni a temp-
lomba, hanem egy szigetszerű „várfal” veszi körül, ami utal a Luther Márton
által írt korálra, melynek címe: Erős vár a mi Istenünk.

A kisapostagi templomnak sincs tornya, de nem a rendelet mia�, hiszen jó-
val később, 1950-ben adták át az épületet. A tervek szerink a toronynak, a
karzatnak és a padoknak szánt faanyag már rendelkezésre állt, de a háború-
ban az oroszok a hidegben eltüzelték. A karzat a felújítás során az erede�leg
terveze� helyén megépült, de a torony nem. Padok helye� továbbra is szé-
keken ülnek a hívek, melyet rendezvények alkalmával el lehet mozdítani,
hogy nagyobb hely szabaduljon fel. Az utóbbi időben az evangélikus tábor
ala� is jó szolgálatot te� a mobilizálhatóság, hiszen remek csocsó és ping-
pong par�kat lehete� játszani a templom közepén.

Angyalok éneke

Végül egy személyes élmény. A Lelkész úr a közös gyülekeze� énekléssel kap-
csolatban elmondta, hogy ez azért is jó, mert a gyengébb énekesi tálentu-
mokkal rendelkezők is úgy érzik, mintha angyalok éneke szállna, amikor a
többiekkel vegyül a hangjuk. A Lelkész úr felesége nem messze ült tőlem és
olyan szép hangja volt, hogy nem hi�em a fülemnek. Az első éneket még
megpróbáltaménekelni, de a többinél inkább csak hallga�amaz angyali éne-
ket. - KF

Isten a zenén keresztül szólította meg

Az előadások közötti részeket a té-
mához illő korálok tették változa-
tossá Szekszárdi Dóra harmónium
játékának köszönhetően. A fiatal tö-
rékeny hölgy - annak ellenére, hogy
a Debreceni Egyetemre jár német -
közösségi művelődés szakra – rend-
kívül mély ismeretekkel rendelke-
zik az egyházzenékről. Korábban
zongorázni tanult, de autodidakta
módon elkezdett fuvolázni és uku-

lelézni is. Isten a zenén keresztül szólította meg, az egyházi ze-
nék, szövegek megérintették. Lelkész úr lehetőséget biztosított
számára, hogy orgonán is gyakorolhasson. Nyáron a kántorkép-
zőben egy kéthetes kurzuson vett részt, itt a pedálhasználatot ta-
nulhatta, ami nagyon nehéz dolog. Az egyházzenén kívül még a
komolyzenében mélyül el, a mai modern zenék nem fogják meg.

Gonosz szándékkal hívták a lelkészt

A bulváros cím nem véletlen. Célja a figyelemfel-
keltés, hiszen olyan témáról van szó, amely
mindannyiunkat veszélyeztet.

Kezdjük talán a történe�el: Stermeczki And-
rást felhívták ismeretlen számról, majd a banki
adatai után érdeklődtek. Az ártatlannak tűnő hí-
vás mögö� komoly csalás állhat. A rendőrség elő�
sem ismeretlen az a csalási forma, amikor telefon-
hívás alkalmával banki alkalmazo�nak adják ki
magukat az elkövetők, és miután hozzájutnak a
sérte�ek banki adataihoz megkárosítják őket.

A rendőrség tanácsa szerint: telefonon soha
ne adjanakmeg bankkártya, vagy netbank belépé-
si adatokat! A pénzintézetek az ügyintézés során
nem kérik az ügyféltől ezeket az információkat,
mivel az ügyfél-azonosítás során a valódi banki
dolgozó ezen adatokat látja a saját rendszerük-
ben. Javasoljuk, ha ilyen eset megtörténik, azon-
nal szakítsa meg a hívást!

Ne telepítsen a számítógépére, illetve a tele-
fonjára ismeretlen programot (alkalmazást, appli-
kációt), ilyet a bankok soha nem kérnek az ügyfe-
lektől, és még arra sem kötelezik őket, hogy a net-
bankot használják. Előfordulhat, hogy a bank való-
ban olyan pénzmozgást észlel az ügyfél bankszám-
láján, ami gyanúra adhat okot. Ilyen esetben felve-
szik vele a kapcsolatot, és csak az ado� tranzakci-
óra vonatkozóan kérnek megerősítést, egyébként
ilyen alkalommal is történik elsődleges ügyfél-azo-
nosítás.

A bank telefonon soha nem ad utasítást sem-
milyen átutalásra az ügyfélnek!

Ha az első telefonáláskor nem a saját bankjá-
nak az ügyintézőjeként mutatkozik be a hívó, és
ezért a beszélgetés során közli, hogy átkapcsolja a
saját bankjához, legyen bizalmatlan, és szakítsa
meg a hívást!

Legyen gyanús, ha azt állítják, hogy a bank
biztonsági rendszere észlelt egy gyanús próbálko-
zást, és a bankszámla biztonságosabbá tétele ér-
dekében azonnal le kell töltenie egy applikációt!

Ha SMS formájában kap megerősítő kódot,
azt véletlenül se adja ki a vonalban lévő ismeret-
lennek!

Csalás észlelése esetén a kért adatokat ne ad-
ják ki, és ne végezzenek semmilyen tranzakciót!

Amennyiben mégis megadtak valamilyen
adatot a csalóknak, akkor a bankkártya le�ltásáról
azonnal intézkedjenek a pénzintézetüknél, illetve
ha a leírt módszerrel találkoznak, tegyenek beje-
lentést a lakhelyük szerin� rendőrkapitányságon!
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Sikerekesek a nem ideális körülmények ellenére isDRAGON STEEL SE

A 19. EDBF Klub Legénység Európa-baj-
nokságnak az olaszországi Ravenna
ado� o�hont, 2023. szeptember 6-tól
12-ig, ahol a magyar legénységek el-
söprő sikert ara�ak a sokszor nem ide-
ális, nehezíte� körülmények ellenére.

A verseny 2800 fő, 80 klub és 18 ország
részvételével zajlo�, Magyarországot
330 versenyző képviselte, a DRAGON
STEEL Sportegyesület ebből 24 klubtag-
gal delegálta magát. Egyesületünk a
„király” kategóriában (Premier Open)
20-as hajóban és szenior A vegyes 10-
es hajóban indult minden távon.

Az öt napig tartó viadal rendhagyóan a
2000 méteres versennyel kezdődö�,
majd a 200 és legvégül az 500 méteres
távokkal folytatódo�. Hazánk 11 arany,
13 ezüst és 8 bronzérmet szerze� az
Eb-én, így a nemzetek közö� verseny-
ben a 2. helyezést szerezte meg. A ver-
senyre 47 nagyhajós és 75 kishajós
egyesület neveze�, összesen 803 futa-
mot rendeztek meg az öt nap ala�.

Az idei nyáron a szervezésnél, a csapat
kiállítással és sok egyéb nehézséggel
kellet megküzdenünk, ennek ellenére
sikerült kiutaznunk és o� a legjobb tu-
dásunk szerint versenyeznünk.

A Premier Open 20-as legénységünk
nem volt a szokásos korosztályból és
csupa férfiakból kiállítva, ugyanis álta-
lában a Premier Open hajók a legerő-
sebb életerős fiatokból vannak össze-
rakva. Nálunk viszont 14-75 éves ver-
senyzők voltak, plusz lányok és nők is
szép számmal. Ennek ellenére szép idő-
ket futo�unk, a versenycsapatok �szte-
le�el jelezték részvételünket, amit a fu-
tam után a sárkányhajó oldalát ütöget-
ve jeleztek felénk. Nagyon élveztük a
megmére�etést! 2000 és 500 méteren
9. helyen végeztünk, míg 200 méteren
a nagydöntőbe verekedtük magunkat,
ahol a 8. helyen futo� be a hajónk.

A szenior A vegyes kishajós legénysé-
günk is remekül helyt állt, minden tá-
von a középmezőnyben végze�. 2000
méteren a szabálytalanságok mia�,
ahol többször is hátrálta�ak bennünket
a 9. helyezést értük el. Utána viszont a
sorozatos megmére�etés után két kis-
döntő győzelmet vívtunk ki két távon,
200 és 500 méteren is.

Ugyan érmetmost nem tudtunk szerez-
ni, azonban a helyszínen adódó nehéz-
ségek ellenére is, szépen küzdö�ünk,
mindent beleadtunk és az ado� helyze-

tünkhöz képest, a legjobb eredménye-
ket értük el. Megérte kiutazni, élvezet
volt versenyezni, a fiatal versenyzőinket
is beavatni, keményen küzdeni. Elége-
de� vagyok az eredményekkel, főként a
két kisdöntő győzelemmel.

Eb résztvevőink névsora:

Biró László, Biró Vivien, Dr. Katona Zol-
tán, Gál-Berey Tünde, Gálné Tóth And-
rea, Guld Lívia, Hallas János, Horváth
A�la, Illés Zsolt, Kállay Kristóf, Kótai Fe-
renc, Körmendi László, Lakatos Adél,
Lakatos Viktor, Nyíri Andrea, Putráné
Prak Ágnes, Simonidesz Zoltán, Szabó
András, Telekes Ábel, Tóth Edit, Tóth
Gergely, Tóth Villő, Wizner Dávid

KÉT KISDÖNTŐ GYŐZELEM A RAVENNAI KLUB LEGÉNYSÉG EB-N
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Az Ravennai Klublegénység Európa-baj-
nokságról éppen hazatérve, a hétvégén
már újra kemény küzdelmekbe kellet
bevetni magunkat, hiszen a DRAGON
STEEL Sportegyesület versenyzői szep-
tember 16-17-én a 21. Magyar Sár-
kányhajó Bajnokságon ve�ek részt az
elmúlt évek hagyományaihoz híven,
Fadd-Domboriban. AMagyar Bajnoksá-
gon a 200, 500 és 2000 méteres és a ju-
bileumi - 25 ÉVES AMAGYAR SÁRKÁNY-
HAJÓ SZÖVETSÉG-, 100 méteres ver-
senytávon mére�e�ék meg magukat a
Magyar Sárkányhajó Szövetség egyesü-
letei. A legrangosabb hazai megmé-
re�etésen egyesületünk 4 verseny-
számban, 40 versenyzővel neveze�
U24 vegyes, Premier Open és Senior
Open kategóriában és minden futam-
ban érmes helyezést vívo� ki.

A legelső sikerünk a Senior Open 200
m-en elért bajnoki bronzérem volt. Az
U24-es hajónk 200 méteren szintén
bronzérmes le�, azonban i� ki kell
emelnünk, hogy ez a csapat a jövő évi
nemzetközi versenyeken való indulá-

sunk jogát vívta ki a 10-21 éves korú
tagjainkkal, a 15 éves átlagkorosztályá-
val. Szívszorító volt látni őket verse-
nyezni, annál is inkább, mert három ko-
rábbi U18-as világbajnok segíte�e, a
többéves Nyári Sárkányhajó Táborból
hozzánk csatlakozó korábbi és teljesen
újonc fiatalokat.

Szombat délután a Premier Open csa-
patunk 2000 méteren ezüstérmet szer-
ze�.

Vasárnap további sikereket zsebeltünk
be, a Premier Open csapatunk 500 mé-
teres távon kemény küzdelmekben
bronzérmet vívo� ki.

Összességében elmondható, hogy a ne-
hézségeink ellenére négy bajnoki
éremmel gazdagodunk és egy jó hangu-
latú versengésben volt részünk a verse-
nyen. A csapatunk tagjai küzdö�ek egy-
másért, a hajó jó teljesítményéért és
nem utolsó sorban, pozi�v hangulat-
ban, jó érzéssel tértünk haza a Magyar
Bajnokságról. A legbüszkébbek az U24-
es hajónkra vagyunk, hogy az idén sike-

rült őket nagyhajóban a (20 fős) baj-
nokságon kiállítani és o� egységes csa-
patként harcolni látni őket.

A hangsúly mostantól a jövő évi hazai
és nemzetközi versenyekre való felké-
szülésen van.

A versenyzőink névsora:

Biró Abigél, Biró László, Biró Vivien,
Biró Zalán, Bőhm Angéla, Fehér Nár-
cisz, Fischer Péter, Guld Lívia, Hallas Já-
nos, Horváth A�la, Horváth Lujza, Illés
Zsolt, Inger Zita, Kállay Kristóf, Dr. Kato-
na Zoltán, Kótai Ferenc, Körmendi Lász-
ló, Kurucz Zoltán, Lakatos Adél, Lakatos
Enikő, Lakatos Viktor, Mihályi Máté, Or-
sós-Tóth Alíz, Ősz Zita, Pahocsa Kristóf,
Putráné Prak Ágnes, Simon Péter, Si-
mon Tamás, Simonidesz Zoltán, Szabó
András, Telekes Ábel, Tiringer Márk,
Tóth Edit, Tóth Gergely, Udvari Mar�n,
Udvari Nóra, Varga Béla, Wágner Pet-
ra,, Wizner Dávid, Wizner Luca, Tóth
Edit

Tóth Edit

EGY EZÜST ÉS HÁROM BRONZÉRMET HARCOLTAK KI A MAGYAR SÁRKÁNYHAJÓ BAJNOKSÁGON
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A sokszorosításért felel: Szabó Dániel,
ügyvezető.

SZÚNYOGOK: SZÜRETI
NEMULASS

A Szüre� mulatság valóban remek
volt, csupán egyetlen dolog zavarta
az ünneplőket, a szúnyogok hada.
Erről kérdeztem Kisapostag polgár-
mesterét.
- Két hé�el a program elő� magas
volt a Duna vízállása, ez kedveze� a
szúnyoglárváknak, ezért a szüre� fel-
vonulás elő� pár nappal szúnyoggyé-
rítést tarto�unk. Sajnos ez is kevés-
nek bizonyult.
- Létezik olyan módszer, ami teljesen
hatásos?
- Mi kémia szúnyoggyérítést végzünk.
Tőlünk nyugatabbra, ahol erre meg-
van a megfelelő tőke és tudás, o�
biológiait. Reméljük egyszer nálunk is
lesz ilyen.
- Összesen hány gyérítést végeztek?
Amit a lakosok adtak össze, az mire
volt elég?
- A nyár folyamán hét gyérítésünk
volt. Ebből a lakossági gyűjtés egy
gyérítést fedeze�. Többen érezték
fontosnak az ügyet, nekik nagyon kö-
szönöm a felajánlásukat!

Nagy A�la

Beszélj Kisapostagon is!
Idősek Világnapja alkalmából településünk önkormányzata remek előadással
kedveskedik az idősebb korosztálynak, de szívesen látnak a kultúrára fogékony
más életkorú lakosokat is. Az előadás 2023. Szeptember 30-án lesz 19 órai
kezde�el. Megtekintése ingyenes, de előzetes regisztrációhoz kötö�.

Dévényi Ildikóval telefonon beszéltünk, aki elmondta, hogy nagyon szeret
Kisapostagra jönni. Igazán kedves emberek élnek i�. Az eddigi előadásaik alkalmával
megtapasztalták, hogy annyira befogadóak, szinte együ� éltek a darabokkal. Jelen
előadásban Domján Edit, egy tragikus sorsú színésznő életét dolgozták fel. Pivarnyik
Anikó írta a darabot és Lukács Melindával együ� játsszák majd közösen Domján Edit
szerepét. Az előadás koreográfiája rendkívül érdekes, hiszen a Domján Edit melle�
megjelenik a másik énje is, aki mindenáron le kívánja beszélni saját magát az
öngyilkosságról. A darab rendkívül érzelmes, aki megtekin� az előadást nem fog
csalódo�an távozni a kultúrteremből. A Pivarnyik, Dévényi, Lukács trió már
bebizonyíto�a, hogy igényes és egyben szórakoztató módon tud a közönség elé
olyan témát állítani, amely sokak számára egy ismert ember eddig ismeretlen
életszakaszát mutatja be érdekfeszítő módon.


